

## Minutes of the Banking and Financial Services Law Commission Meeting

*(Meeting addressed to all members of the Banking and Financial Services Law Commission & to the National Representatives and Presidents of National Committees and their members)*

Date: Monday, 20 January 2025, 18:30/6:30 pm CET.

Venue: Conference call

\*\*\*

### Matters looked upon:

#### 1) Structure of the Banking Commission:

- Secretary: Saïda El Iraki – Sebti (Casablanca, Morocco);
- Two Vice Presidents: (i) Aboubacar Fall (Dakar, Senegal), with a focus on banking/financial matters in Africa, and (ii) Donald Venkatapen (Luxembourg);
- Website Manager: Pier Andrea Milanini (Milan, Italy);
- Counsellor: Silvestre Tandeau De Marsac (Paris, France).

#### 2) UIA Website

The presentation of the Banking Commission on the UIA website was updated with references to: “*Commission of the Year Award*” (2024), “*UIA Banking and Financial Services Law Commission LinkedIn Group*”, payments, blue economy and climate finance.

Link: <https://www.uianet.org/en/commissions/banking-and-financial-services-law?backlist>

#### 3) LinkedIn Group

On 10 February 2024, the “*UIA - Banking and Financial Services Law Commission*” Group was created on LinkedIn. You are invited to join to this Group.

Link - UIA - Banking and Financial Services Law Commission: <https://www.linkedin.com/groups/8149585/>

#### 4) 2025 UIA events

- “*19<sup>th</sup> UIA Winter Seminar - New Technologies including Artificial Intelligence Impacting the Legal Profession*” will take place in SAAS FEE, SWITZERLAND from March 08 to March 15, 2025. Link: <https://www.uianet.org/en/events/19th-uia-winter-seminar-new-technologies-including-artificial-intelligence-impacting-legal?backlist>. A call for speakers was launched by the Commission on 15 July 2024. Thanks to Silvestre Tandeau De Marsac, Hilary B. Miller and Jameson Pierre-Louis for their interest to be speakers at the Winter Seminar.
- The Commission was invited to attend the seminar “*India: The New Global Manufacturing Hub*” (NEW DELHI, INDIA, from March 29 to March 30, 2025). Link: <https://www.uianet.org/en/events/india-new-global-manufacturing-hub?backlist>. A call for speakers was launched by the Commission in September 2024. As President of the Commission, I will be moderator and speaker of the Banking panel. Thanks to Olivier Nicod and Silvestre Tandeau de Marsac for their interest to be speakers at the seminar.
- “*16<sup>th</sup> UIA Annual Business Law Forum*” will take place in London from June 05 to June 06, 2025. Link: <https://www.uianet.org/en/events/16th-uia-annual-business-law-forum?backlist>. As President of the Commission, I will be moderator of the Banking panel. Thanks to Marie-Paule GILLEN and Valentine Schnyder for their interest to be speakers at the seminar.
- With regard to the seminar “*Come on, it's ESG! The Hitchhiker's Guide to the ESG legal galaxy*” (Hamburg, Germany, from July 03 to July 04, 2025), on 9 January 2025, the Commission launched a call for speakers. Thanks to Claudia Longi for her interest to be speaker at the seminar. The Banking panel is full, but if you would like to be a speaker in other panels of the seminar, there are

places for speakers available. In this connection, please write me and send me your cv. I will put you in contact with the Organizing Committee. Link: <https://www.uanet.org/en/events/come-its-esg-hitchhikers-guide-esg-legal-galaxy?backlist>.

- The 69<sup>th</sup> UIA Congress will take place in Guadalajara (Mexico) from 29 October to 2 November, 2025. Link: <https://www.uanet.org/en/events/69th-congress?backlist>. Call for speakers were launched. The subject submitted to UIA for the 69<sup>th</sup> UIA Congress by the Banking and Financial Services Law Commission is the revolution in the payments landscape in the Digital Age. Moreover, the Banking and Financial Services Law Commission/Animal Law Commission/Human Rights Commission will organize a joint session on climate change/climate finance. Thanks to Colleagues that submitted their candidacy.

## 5) Author of articles

If you would like to write articles, you will be able to cooperate with UIA Newsletter or Juriste International (<https://www.uanet.org/en/juriste-international>) (please write an e-mail to Barbara Bandiera (President).

The article “*Fight against financial crimes in India*” for the Banking Commission was published on the UIA website on 2 January 2025 and in the UIA Newsletter. Link: <https://www.uanet.org/en/news/fight-against-financial-crimes-india?backlist>

\*\*\*

There was no other business to discuss.

The meeting was adjourned at 19:10/7:10 pm CET.

**Barbara BANDIERA**

*(President of the UIA Banking and Financial Services Law Commission)*

\*\*\*\*\*

## Procès-verbal de la réunion de la Commission du Droit Bancaire et Financier

*(Réunion adressée à tous les membres de la Commission du Droit Bancaire et Financier ainsi qu'aux Représentants Nationaux et Présidents des Comités Nationaux et à leurs membres)*

Date: Lundi 20 janvier 2025, 18:30 CET.

Lieu: Conférence téléphonique

\*\*\*

### Questions examinées:

#### 1) Structure de la Commission

- Secrétaire: Saïda El Iraki – Sebti (Casablanca, Maroc);
- Deux Vice-Présidents: (i) Aboubacar Fall (Dakar, Sénégal), spécialisé dans les questions bancaires/financières en Afrique, and (ii) Donald Venkatapen (Luxembourg);
- Responsable Web: Pier Andrea Milanini (Milan, Italie);
- Conseiller: Silvestre Tandeau De Marsac (Paris, France).

#### 2) UIA Website

La présentation de la Commission sur le site Internet de l'UIA a été mise à jour avec des références à : "*Prix de la Commission de l'année*" (2024), "*Groupe LinkedIn de la Commission du droit bancaire et des services financiers de l'UIA*", paiements, économie bleue et finance climatique. Lien : <https://www.uanet.org/fr/commissions/droit-bancaire-et-financier?backlist>.

### 3) Groupe LinkedIn

Le 10 février 2024, le Groupe “UIA - Banking and Financial Services Law Commission” a été créé sur LinkedIn. Vous êtes invités à rejoindre ce groupe.

Link - UIA - Banking and Financial Services Law Commission: <https://www.linkedin.com/groups/8149585/>

### 4) 2025 UIA événements

- “19<sup>th</sup> UIA Winter Seminar - New Technologies including Artificial Intelligence Impacting the Legal Profession” sera organisé à SAAS FEE, Suisse du 08 mars au 15 mars 2025. Link: <https://www.uanet.org/fr/evenements/19th-uia-winter-seminar-new-technologies-including-artificial-intelligence-impacting?backlist>. Un call for speakers a été lancé par la Commission le 15 juillet 2024. Merci à Silvestre Tandeau De Marsac, Hilary B. Miller et Jameson Pierre-Louis pour leur intérêt à être orateurs au Winter Seminar.
- La Commission a été invitée à participer au séminaire “India: The New Global Manufacturing Hub” (NEW DELHI, INDE, du 29 mars au 30 mars 2025). Link: <https://www.uanet.org/fr/evenements/india-new-global-manufacturing-hub>. Une call for speakers a été lancé par la Commission le 15 juillet 2024. En tant que Présidente de la Commission, je serai modératrice et oratrice du panel bancaire. Merci à Olivier Nicod and Silvestre Tandeau de Marsac pour leur intérêt à être orateurs au séminaire.
- “16<sup>th</sup> UIA Annual Business Law Forum” sera organisé à Londres du 05 Juin au 06 Juin 2025. Link: <https://www.uanet.org/fr/evenements/16th-uia-annual-business-law-forum>. En tant que Présidente de la Commission, je serai modératrice du panel bancaire. Merci à Marie-Paule GILLEN et Valentine Schnyder pour leur intérêt à être oratrices au séminaire.
- À propos du séminaire “Come on, it's ESG! The Hitchhiker's Guide to the ESG legal galaxy” (Hambourg, Allemagne, du 3 au 4 juillet 2025), le 9 janvier 2025, la Commission a lancé un call for speakers. Merci à Claudia Longi pour son intérêt à être oratrice au séminaire. Le panel du droit bancaire est complet, mais si vous souhaitez intervenir lors du séminaire, des places sont encore disponibles pour les orateurs/oratrices dans autres panels. À ce propos, n'hésitez pas à m'écrire et à m'envoyer votre CV. Je vous mettrai en contact avec le comité d'organisation. Lien: <https://www.uanet.org/fr/evenements/come-its-esg-hitchhikers-guide-esg-legal-galaxy>.
- Le 69<sup>e</sup> Congrès de l'UIA aura lieu à Guadalajara (Mexique) du 29 octobre au 02 novembre 2025. Link: <https://www.uanet.org/fr/evenements/69e-congres>. Call for speakers ont été lancées. Le sujet soumis à l'UIA pour le 69<sup>e</sup> Congrès de l'UIA par la Commission est la révolution du paysage des paiements à l'ère numérique. Par ailleurs, les Commission Droit Bancaire et Financier/Commission Droit Animalier/Commission Droits de l'Homme organiseront une session conjointe sur le changement climatique/financement climatique. Merci aux collègues qui ont soumis leur candidature.

### 5) Auteur d'articles

Si vous souhaitez écrire des articles, vous pourrez coopérer avec la Newsletter de l'UIA ou avec Juriste International (<https://www.uanet.org/en/juriste-international>) (veuillez écrire un e-mail à Barbara Bandiera (Présidente). L'article “*Fight against financial crimes in India*” pour la Commission a été publié sur le site Internet de l'UIA le 2 janvier 2025 et dans la Newsletter de l'UIA. Link: <https://www.uanet.org/fr/actualites/fight-against-financial-crimes-india?backlist>

\*\*\*

Il n'y avait pas d'autres affaires à discuter.

La réunion est levée à 19:10 CET.

**Barbara BANDIERA**

(Présidente de la Commission Droit Bancaire et Financier de l'UIA)